
Vragen van GroenLinks aan wethouder Wolthers over kindermishandeling
(Vragenhalfuur 3 d.d. 14 april 2021)

In de Gooi&Eemlander van 9 april jl staat een interview met Maarten Hoelscher, wethouder 
in Huizen en voorzitter van de Taskforce huiselijk geweld en kindermishandeling. Recente 
cijfers over kindermishandeling leren ons dat er in elke schoolklas minimaal één kind zit dat 
wordt mishandeld. Tevens weten we dat de gevolgen van kindermishandeling vaak langjarig 
en groot zijn. Dhr. Hoelscher vertelt over het project “handle with care”, een pilot op 11 
basisscholen in Huizen. Dhr. Hoelscher meldt tevens dat de pilot in eerste instantie plaats zou 
vinden in Hilversum, maar dat “het onderwijs de handen hier niet voor op elkaar kreeg, het 
lag allemaal wat gecompliceerd”. 
GroenLinks heeft hierover de volgende vragen;

1. Kan de wethouder aangeven wat voor het onderwijsveld in Hilversum zo 
gecompliceerd ligt dat zij hier geen medewerking aan wilden geven?

2. Is de wethouder bereid om alles in het werk te stellen wat in haar mogelijkheden ligt 
om het onderwijsveld te bewegen om zo spoedig mogelijk hun medewerking aan dit 
project te gaan verlenen?

3. Ervan uitgaand dat het antwoord op vraag 2 “ja” is, wil de wethouder de raad 
informeren via een RIB over deelname van het Hilversumse onderwijsveld?

4. Indien schoolbesturen hier geen medewerking aan willen (of kunnen) verlenen, wat 
zijn dan de beweegredenen daarvoor en zouden er middelen zijn om hen wel te 
bewegen om hieraan mee te gaan werken?

Met vriendelijke groet

Marleen Remmers
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INTERVIEW Ouderen-, partner- en kindermishandeling in het Gooi steeds ernstiger
(deel van het interview) 

Op het eerste oog lijkt het ’goed’ nieuws: het aantal meldingen van huiselijk geweld 
en kindermishandeling in de regio Gooi en Vechtstreek is in 2020 iets gedaald van 
3242 naar 3091. Maar met de wetenschap dat de aard van de meldingen veel ernstiger 
is dan voorheen, kan er onmiddellijk een streep door het woordje ’goed’. Bovendien is 
dit absoluut niet het complete beeld, zegt Maarten Hoelscher, wethouder in Huizen en 
regionaal voorzitter huiselijk geweld en kindermishandeling. „We weten zeker dat de 
mishandelingen zwaarder zijn omdat zestig procent van de meldingen is gedaan door 
de politie. En die komt pas bij mensen aan de deur als de toestand ernstig is, en er al 
vaker aan de bel is getrokken, gemiddeld negen keer.”

In iedere schoolklas zit minimaal één kind dat wordt mishandeld. Weer zo’n 
ongelooflijk getal. Hoe pakt de regio dit probleem aan?
„Mooi concreet voorbeeld is het project Handle With Care, een pilot die we vorig jaar 
in Huizen zijn gestart op elf basisscholen. De achtergrond van het project is het 
gegeven dat kinderen de ene dag thuis getuige kunnen zijn van huiselijk geweld, zo 
ernstig dat de politie erbij betrokken is. En de volgende dag gaat zo’n kind dan 
gewoon naar school zonder dat daar iemand iets weet van de thuissituatie. Dit wil 
Handle With Care doorbreken door vanuit Veilig Thuis binnen 24 uur nadat een 



melding is binnengekomen de school op de hoogte te stellen dat er een situatie is 
voorgevallen waardoor een kind extra steun nodig heeft. De informatie die wordt 
verstrekt is minimaal, namelijk: ’Pietje Jansen, Handle With Care’. Niets meer, niets 
minder. Dus geen inhoudelijke informatie, alleen maar het signaal: let op, dit kind is 
iets overkomen, hou daar rekening mee. Een kans voor leerkrachten om net iets anders 
met zo’n kind om te gaan, het veranderde gedrag beter te begrijpen, noem maar op. De 
pilot in Huizen loopt nu een paar maanden. Tien keer is er een Handle With Care-
melding naar een school gegaan. In negen van deze gevallen heeft dit uiteindelijk ook 
nog geleid tot de mooie bijvangst dat ouders of verzorgers hebben gezegd: ’oké, hier 
moet iets gebeuren’. Belangrijkst is dat het kind is gezien. Soms is een 
spreekwoordelijke arm om de schouder van het kind voldoende, soms moet er meer 
gebeuren. Handle With Care is een manier om die negatieve spiraal van geweld te 
doorbreken, voor nu en voor de toekomst. Je ziet namelijk vaak dat 
kindermishandeling overerft van generatie op generatie.”

De pilot wordt uitgerold over andere gemeenten in de regio.
„Klopt. Eerst gaan we het introduceren op de middelbare scholen in Huizen: het 
Erfgooiers College, de Huizermaat en het Elan College. Voor de zomer worden ook 
leerkrachten op basisscholen in Gooise Meren, Laren, Blaricum en Wijdemeren 
getraind om Handle With Care te kunnen toepassen, zodat ze er direct na de 
zomervakantie mee van start kunnen gaan. In eerste instantie zou de pilot in 
Hilversum plaatsvinden, maar het onderwijs kreeg de handen niet op elkaar, het lag 
allemaal wat gecompliceerd. Dus toen heb ik gezegd: dan starten we in Huizen. Ik heb 
geen seconde getwijfeld. Ik verwacht dat Hilversum later aanhaakt. Het is zo 
belangrijk dat we breder in beeld krijgen wat kinderen kan overkomen.
Ik zie hier dossiers voorbijkomen… het is gewoon traan trekkend. Volwassenen die 
elkaar na een scheiding financieel compleet ruïneren. Ook dat komt veel voor in het 
Gooi. Mensen hebben hier het geld om elkaar kapot te maken. Kijk, dat volwassenen 
dit elkaar aandoen vind ik nog tot daar aan toe. Maar vaak zijn er kinderen bij 
betrokken. De impact van zo’n situatie is gigantisch. Zij kunnen daar nog jaren last 
van hebben. Ik vind gewoon dat wij aan ieder mens – jong en oud – verplicht zijn hun 
leed te verzachten of weg te nemen.”

Corona heeft het isolement van ouderen versterkt met alle gevolgen van dien. Hoe 
heeft de crisis impact op kinderen?
„Als ouders hun baan verliezen, of dreigen werkeloos te raken dan zorgt dat voor 
stress in een gezin. Armoede ligt ineens op de loer. Ik ben ervan overtuigd dat er een 
correlatie is tussen armoede, stress en geweld. Ik kan me voorstellen dat dit in 
gezinnen tot verhitting van de sfeer leidt en dat er dan wel eens rake klappen vallen.
Maar wat ook de oorzaak is van armoede, in mijn optiek heeft ieder kind recht op 
dezelfde kansen in het leven. Daarom ben ik zo trots op ons kinderarrangement in 
Huizen, een regeling die ook deze kinderen de mogelijkheid biedt om mee te doen, om 
hun huiswerk op een computer te maken, om op de fiets naar school te gaan, om te 
kunnen sporten. We doen ons best om allerlei organisaties te laten samenwerken, en 
om het kind heen te gaan staan. Neemt niet weg dat we niet alles zien. Essentieel is dat 
wij allemaal leren hoe je kindermishandeling en huiselijk geweld kunt herkennen, 
waar je op moet letten, waar je naartoe kunt bellen met vragen, al dan niet anoniem.
Ik ben zelf ook terughoudend, zou niet snel een melding doen. Sinds ik voorzitter ben 
van deze taskforce en meer weet van de materie denk ik: liever een melding te veel 
dan te weinig.”




